
 
            ZAPISNIK 

 

s Izborne skupštine Saveza antifašističkih boraca i antifašista 
Republike Hrvatske što je održana 16. prosinca 2023. u dvorani 

SABA RH, Pavla Hatza 16, u Zagrebu 
 
 

U Zagrebu je 16. prosinca  2023. održana  Izborna  skupština Saveza antifašističkih 
boraca i antifašista RH, s početkom u 11 sati intoniranjem Himne Republike Hrvatske 
Lijepa naša domovino. 
Skupštini su bili nazočni 49 izaslanika-članova Skupštine od 55 pozvanih. Popis 
nazočnih članova Skupštine sastavnim je dijelom zapisnika. 
Pored članova Skupštine sjednici su bili nazočni i članovi Predsjedništva SABA RH u 
mandatu 2019 – 2023. 
Skupštini su bili nazočni: Veljko Kajtazi, zastupnik u  Hrvatskom saboru i Boris 
Miliošević, izaslanik predsjednika SNV-a Milorada Pupovca. 
 
Nazočni delegati na Izbornoj skupštini SABA RH: 
 

1. REGIJA DALMACIJA 
- ZUABA Splitsko-dalmatinske županije: Juraj Krstulović, Vesna Ugrina, Vesna 

Podlipec, Drago Mindoljević. 
- ZUABA Zadarske županije: Nikola Dobre, Nikola Dronjak (nazočni od 10. točke 

dnevnog reda). 
2. REGIJA ISTRA 

- Edo Jerman, Radovan Krota, Gracijela Milevoj, zamjena za Severina Franković, Milan 
Antolović, Josip Hrvatin, Branko Oplanić, Romano Božac, Ada Damjanac, Boris 
Siljan, Lovro Sangaleti.  

3. REGIJA PRIMORSKO-GORANSKA 
- Dinko Tamarut, Vilim Malnar, Darko Fanuko, Zdenka Vukelić, Neda Macan, Vilim   
Kovačević.  

      4. REGIJA SJEVEROZAPADNA HRVATSKA 
- ZUABA Koprivničko-križevačke županije: Anica Desnica, Ivan Knok  
- ZUABA Varaždinske županije: Jasenka Friščić, Marijan Ciglar 
- UABA Međimurje: Vladimir Kalšan 
- ZUABA Krapinsko-zagorske županije: Franjo Habulin, Đorđije Popović 
- ZUABA Bjelovarsko-bilogorske županije: Marija Kubišta, Zvonko Harauzek. 

4. REGIJA SLAVONIJA, BARANJA I ZAPADNI SRIJEM 
- ZUABA Virovitičko-podravske županije: Maja Jelinčić, Vladimir Jurić 
- ZUABA Vukovarsko-srijemske županije: Lazo Đokić, Dejan Drakulić 
- UABA Osijek i UABA Beli Manastir: Sunčica Mandić namjesto Nikole Opačić 
- UABA Slavonski Brod: Zvjezdana Grčević Ćurković. 

5. REGIJA ZAGREBAČKA I GRAD ZAGREB 
- ZUABA Zagrebačke županije i Grada Zagreba: Viktor Gotovac, Ivana Posavec 

Krivec, Željko Sladović. 
- ZUABA Sisačko-moslavačke županije: Nikola Nožinić, Zdravko Sever. 



- ZUABA Karlovačke županije: Miroslav Delić, Jadranka Radatović, namjesto Rade 
Kosanović. 

6. PRIDRUŽENI ČLANOVI SABA RH 
- Savez društava Josip Broz Tito Hrvatske: Jovan Vejnović, Mile Paripović, Josip 

Hrvatin. 
- Branitelji antifašisti/BRANA: Dejan Glišić. 

- Savez ratnih i vojnih invalida Hrvatske: Šime Mudrovčić. 
 
Skupštinu je otvorio  predsjednik Saveza antifašističkih boraca i antifašista Republike 
Hrvatske Franjo Habulin, uz pozdrav delegatima Izborne skupštine i gostima: Veljku 
Kajtaziju, zastupniku nacionalnih manjina u Hrvatskome saboru i predsjedniku Saveza 
Roma Kali Sara i Borisu Miloševiću, izaslaniku predsjednika SNA-a Milorada Pupovca, te 
sudionicima NOB-a Šimi Mudrovčiću i Ivanu Fumiću. 
 
Ad 1 
 
Franjo Habulin predložio je Dnevni red Izborne skupštine: 
 
    1. Usvajanje Dnevnog reda, 

          2. Izbor Radnog predsjedništva i radnih tijela Izborne skupštine, 
          3. Pozdravna riječ gostiju, 
          4.Izvještaj Verifikacijske komisije, 

    5.Usvajanje Poslovnika o radu Skupštine i izbor radnih tijela, 
          6.Usvajanje Zapisnika s Redovite skupštine SABA RH, 3. lipnja 2023. 

7.Izvještaj o radu SABA RH u proteklom mandatnom razdoblju (2020-2023) i 
Izvještaj Nadzornog odbora, 
8. Razrješenje  dosadašnjeg predsjednika, Predsjedništva,Nadzornog odbora  i 
likvidatora SABA RH, 

9.  Izbor: a) predsjednika SABA RH, b) Predsjedništva, c)Nadzornog odbora, d) 
likvidatora, e) imenovanje potpredsjednika, 

      10. Prijedlog Programskih zadataka SABA RH za  mandatno razdoblje 2024 – 2028, 

11. Prijedlog Programa rada SABA RH za 2024. i Prijedlog financijskog plana za      
2024, 

      12. Donošenje Odluke o, osnivanju Zaklade Vladimir Nazor, 

      13. Donošenje Pravilnika o aktivnostima  potpredsjednika SABA RH, 

14. Donošenje Deklaracije o poticanju imenovanja geografskih  toponima,ulica i    
trgova imenima antifašistkinja i antifašista, 

      15. Pitanja i prijedlozi. 

Zaključak: Delegati su jednoglasno prihvatili Dnevni red Izborne 
skupštine. 

 
      Ad 2.  
       



Franjo Habulin predložio je članove Radnog predsjedništva i radna tijela Izborne 
skupštine u sljedećem sastavu: 
Radno predsjedništvo: Edo Jerman, predsjednik, Lazo Đokić, član, Dinko Tamarut, 
član. 

Verifikacijska komisija: Maja Jelinčić, predsjednica, Željko Sladović, član, Nožinić 
Nikola, član. 

Kandidacijska komisija: Marija Kubišta, predsjednica, Branko Oplanić, član, Đorđije 
Popović, član. 

Izborna komisija: Ada Damjanac, predsjednica, Ivan Knok, član, Zdenka Vukelić, 
članica. 

Zapisničar: Miroslav Kirinčić 

Ovjerovitelji zapisnika: Viktor Gotovac,Jovo Vejnović. 

 

Zaključak: Članovi Izborne skupštine jednoglasno su prihvatili članove 
Radnog predsjedništva i radnih tijela Izborne skupštine. 

Ad 3. 
 
Edo Jerman zahvalio se na izboru u Radno predsjedništvo, te je pozvao goste da pozdrave 
delegate Izborne skupštine. 
 
Veljko Kajtazi, zastupnik nacionalnih manjina i romske manjine u Hrvatskome saboru 
pozdravio je nazočne delegate kao iskreni prijatelj antifašizma. Istaknuo je da danas valja 
isticati antifašizam, posebice što u Europi posvuda jačaju profašističke stranke. Naveo je da 
su ustaše tijekom 2. Svjetskog rata u Hrvatskoj likvidirali 16000 Roma, te da je u tom 
povodu izgrađen Memorijalni centar Uštica. Kajtazi je istaknuo da su Romi aktivno 
sudjelovali u antifašističkom pokretu u Hrvatskoj, te da je u Daruvaru formirana Romska 
antifašistička četa. Nakon oslobođenja obnovljena su spomen grobišta stradalim Romima. 
Nedavno je obnovljen spomenik Sintima u Mariji Gorici. Podsjeti je da u Uštici predsjednik 
SUBNOR-a otvorio spomen Romsko groblje, gdje se svake godine obilježava genocid nad 
Romima. Veljko Kajtazi je delegatima Skupštine zaželio uspješan rad i suradnju na 
zajedničkim antifašističkim projektima. 
 
Boris Milošević pozdravio je drugarice i drugove delegate na Skupštini, napomenuvši da je 
članom UABA-e Dubrava-Sesvete. B. Milošević je podsjetio na okrugli sto, održan 90-te 
godine, o doprinosu Srba u oslobođenju domovine, naglasivši kako su Srbi 1941. Mogli 
birati da se pridruže partizanima ili četnicima. Velika većina Srba pridružili su se partizanima 
i sudjelovali u oslobođenju domovine. Milošević je zaželio uspješan rad delegatima Izborne 
skupštine. 
 
Ad 4 
 
Predsjednik Edo Jerman pozvao je predsjednicu Verifikacijske komisije da podnese 
izvještaj. 
 



Predsjednica Verifikacijske komisije Maja Jelinčić priopćila je da su od 55 pozvanih 
delegata na Izbornoj skupštini nazočni njih 43. 
Predsjednica Verifikacijske komisije konstatirala je da Izborna skupština može pravovaljano 
odlučivati.  
(naknadno su se pridružili 2 delegata iz ZUABA-e Zadarske županije) 
 

Zaključak: Delegati Izborne skupštine prihvatili su Izvještaj Verifikacijske 
komisije jednoglasno. 
 
 

Ad 5 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva otvorio je raspravu i predložio usvajanje Prijedloga 
poslovnika o radu Izborne skupštine. 
Na Prijedlog poslovnika nije bilo primjedaba te je predsjednik Edo Jerman dao na usvajanje 
Prijedlog poslovnika.  
 

Zaključak: Delegati Izborne skupštine prihvatili su Prijedlog poslovnika o 
radu Izborne skupštine jednoglasno. 
 

Ad 6 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva  otvorio je raspravu i usvajanje prijedloga Zapisnika s 
Redovite skupštine SABA RH, 3. lipnja 2023. 
 
Vladimir Kalšan iznio je primjedbu da nedostaje u zapisniku njegova diskusija u kojoj 
informira o 80. Obljetnici Međimurske čete. 
 
Juraj Krstulović primijetio je da u popisu nazočnih na Skupštini nedostaje Hedo Gizdić. 
 
Ada Damjanac također je primijetila da njeno ime nije evidentirano među nazočnima na 
Skupštini. 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva dao je usvajanje prijedlog zapisnika, uz primjedbu da 
će se iznesene primjedbe unijeti u tekst Zapisnika. 
 

Zaključak. Delegati su jednoglasno usvojili  tekst prijedloga Zapisnika s 
Redovite Skupštine SABA RH od 3. lipnja 202, uz primjedbe delegata koje 
valja unijeti u Zapisnik. 
 
Ad 7 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva otvorio je raspravu o Izvještaju o radu SABA RH u 
proteklom mandatnom razdoblju (2020-2023) i Izvještaj Nadzornog odbora, uz uvodno 
izlaganje predsjednika Saveza Franje Habulina. 
 
Franjo Habulin posebno je istaknuo Međunarodnu konferenciju Fašizam i antifašizam u 
Europi danas, koja je održana početkom 2020. godine i na kojoj su se okupili znanstvenici, 



predsjednici europskih antifašističkih saveza kako bi upozorili na rastući val fašizacije u 
Europi. Habulin se osvrnuo i na probleme što su ih u smanjivanju aktivnosti  antifašističkih 
organizacija u Hrvatskoj prouzročili pandemija covida i dva potresa, ali i osipanje članstva, 
ponajprije sudionika NOB-a, kojih je danas u Hrvatskoj tek 407 i 70 ratnih vojnih invalida. 
Habulin je istaknuo da SABA RH održava visoku razinu međunarodne suradnje, posebice 
sa savezima antifašista Slovenije i Italije, ali i sa savezima bivših republika, kao i sa srodnim 
organizacijama, ponajprije sa SNV-om, Savezom Roma, Savezom židovskih općina 
Hrvatske, Documentom i drugima. Habulin je informirao i o kontinuiranim aktivnostima 
Saveza na izmjenama i dopunama Kaznenog zakona, posebno u pogledu ustaških 
pozdrava i znakovlja, navevši da je posljednji sastanak s predstavnicima Vlade RH održan u 
srpnju 2022. Aktivnosti u tom pogledu koordinirane su sa SNV-om, Savezom Roma i 
Savezom židovskih općina, ali se uspjelo samo podići visinu kazni za prekršaje što se 
odnose na isticanje ustaških znakovlja i ustaških pozdrava. Habulin se založio da Savez sa 
svojim partnerima na tom području nastavi argumentiranu borbu za izmjene i dopune 
Kaznenog zakona. Habulin je najavio nastavak razgovora s Ministarstvom prostornog 
uređenja, izgradnje i državne imovine o obnovi zgrade u kojoj je ured Saveza i eventualnom 
prenošenju vlasništva te zgrade na SABA RH. 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva zahvalio je predsjedniku F. Habulinu i pozvao 
predsjednici Nadzornog odbora Ivanu Posavec Krivec da podnese izvještaj Nadzornog 
odbora. 
 
Ivana Posavec Krivec  naglasila je da su osnovne informacije uključene u Izvještaj o radu, 
te da je Skupština SABA prihvaćala svake godine Financijski izvještaj Saveza i Izvještaj NO. 
Ivana Posavec Krivec zaključila je da je Nadzorni odbor da su aktivnost Saveza i financijsko 
poslovanje vođeni u skladu s aktualnim zakonskim propisima. 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je delegate na raspravu i usvajanje Izvještaja 
o radu. 
 
Vladimir Kalšan predložio je da se u Izvještaj o radu Saveza uključi informacija o 
obilježavanju Međimurske ćete.što je održano uz nazočnost bivšeg Predsjednika RH 
Stjepana Mesića i pokroviteljstvo Međimurske županije. 
 
Delegati Saveza Istarske županije predložili su da se u Izvještaj ugradi i obilježavanje 80. 
obljetnice Pazinskih odluka. 
 
Ivan Fumić istaknuo je da je SABA RH u propadanju, da se kadrovi ne obnavljaju, da je 
Franjo Habulin, predsjednik Saveza podložan i ucijenjen od strane predsjednika Vlade 
Andreja Plenkovića. I. Fumić je upozorio da nedostaju informacije o trošenju sredstava 
Saveza, te je informirao da su delegati dobili letak u kojem je pobrojano zašto ne Franju 
Habulina za predsjednika SABA RH. 
 
Vladimir Jurić, komentirajući stanje na području Slavonije i Baranje, istaknuo je da je 
većina antifašističkih udruga po članstvu jednonacionalna i funkcionira uz potporu SNV-a. 
Jurić je upozorio na intervencije u spomeničku baštinu mijenjanjem izgleda spomenika. 
Istaknuo je da SNV kontrolira većinu udruga, što nije dobro za međunacionalnu suradnju i 
ozračje. 
 



Maja Jelinčić upozorila je pritisak na antifašistički svjetonazor od strane nekih medijskih 
kuća, posebno od strane trovače Z1 TV, kao i od strane Katoličke crkve. Posebno se 
osvrnula na Mimohod sjećanja u Vukovaru u kojem su predsjednici najviših državnih 
institucija hodali iza crnih ustaških zastava. 
Maja Jelinčić predložila je da antifašisti koriste letak kao sredstvo borbe i osude fašističkih 
nasrtaja. Letkom je primjerice trebalo odaslati poruku osude ponašanja državnih čelnika u 
Vukovaru. M. Jelinčić istaknula je da valja podržati mlade znanstvenike te je, uz podršku 
osnivanju Zaklade Vladimir Nazor, konstatirala da su pred nama znatni zadaci na 
ostvarivanju  Programske orijentacije SABA RH. 
 
Nikola Nožinić, predstavljajući se kao predsjednik UABA-e Petrinja i ZUABA-e Sisačko-
moslavačke županije, osvrnuo se  na obilježavanje Bitke na Sutjesci, navodeći da se u 
obilježavanju te bitke zaboravlja na borce 7. Banijske divizije, te da se zaobilaze potomci 
sudionika te divizije. 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je da delegati usvoje izvještaje, uz primjedbe 
i sugestije delegata. 
 

Zaključci: Delegati su jednoglasno usvojili Izvještaj o radu SABA RH u 
proteklom mandatnom razdoblju (2020-2023) i Izvještaj Nadzornog 
odbora, uz primjedbe i sugestije delegata. 
 

Ad 8 
  
Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je delegate da svojom odlukom  
razriješe dužnosti  dosadašnjeg predsjednika, članove Predsjedništva,    Nadzornog odbora  
i likvidatora SABA RH. 
 

Zaključak: Delegati Izborne skupštine jednoglasno su prihvatili 
razrješenje dužnosti  dosadašnjeg predsjednika, članova Predsjedništva,    
Nadzornog odbora  i likvidatora SABA RH. 
 

Ad 9 
 
Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je predsjednicu Kandidacijske komisije 
Mariju Kubišta da predloži kandidate za predsjednika SABA RH, članove Predsjedništva, 
potpredsjednike, članove Nadzornog odbora i likvidatora. 

Marija Kubišta, predsjednica Kandidacijske komisije predstavila je prijedlog kandidata za 
predsjednika SABA RH, članove Predsjedništva, potpredsjednike, članove Nadzornog 
odbora i likvidatora; 

Kandidati za predsjednika SABA RH: 

Pripreme za Izbornu skupštinu SABA RH otpočele su 14. srpnja 2023. Kada su od članica 
Saveza zatražene organizirane konzultacije o mogućim kandidatima za predsjednika, 
članove Predsjedništva Saveza, članove Nadzornog odbora i likvidatora. Tijekom tog 
razdoblja do sjednica Predsjedništva Saveza 9. studenoga i 28. studenoga 2023. članice 
Saveza na svojim izabranim tijelima i regionalnim koordinacijama predložile su kandidate za 
predsjednika, članove Predsjedništva Saveza, članove Nadzornog odbora i likvidatora. 



Kao kandidata za predsjednika SABA RH Franju Habulina predložile su sljedeće članice 
:Saveza: 

 ZUABA Koprivničko-križevačke županije, 

 ZUABA Bjelovarsko-bilogorske županije, 

 Savez antifašista Istarske županije, 

 ZUABA Karlovačke županije, 

 ZUABA Krapinsko-zagorske županije, 

 ZUABA Primorsko-goranske županije, 

 ZUABA Sisačko-moslavačke županije, 

 ZUABA Splitsko-dalmatinske županije, 

 ZUABA Virovitičko-podravske županije, 

 ZUABA Vukovarsko-srijemske županije, 

 ZUABA Zagrebačke županije i Grada Zagreba, 

 UABA Beli Manastir  i UABA Osijek – Osječko-baranjska županija, 

Nisu se očitovali o kandidatima za predsjednika SABA RH: 

ZUABA Varaždinske županije, ZUABA Šibensko-kninske županije i ZUABA Zadarske 
županije, te UABA Pakrac-Lipik i UABA Požega – Požeško-slavonska županija.  

Predsjedništvo SABA RH na sjednici održanoj 28. studenoga 2023. podržalo je kandidaturu 
Franje Habulina za predsjednika SABA RH 

Kandidati za članove Predsjedništva SABA RH i potpredsjednike 

Kandidate za članove Predsjedništva SABA RH i moguće potpredsjednike predložile su 
sljedeće članice Saveza: 

Regija Dalmacija: 

 ZUABA Splitsko-dalmatinske županije predložila je Vesnu Ugrina, 

 Na sastanku članova Koordinacije Dalmacije prijedlog ZUABA-e Splitsko-dalmatinske 
županije podržali su ZUABA Šibensko-kninske županije i ZUABA Zadarske županije, 

Istarska regija: 

 Savez antifašista Istarske županije predložio je Edu Jermana, što je i prijedlog te regije, 

Primorsko-goranska regija: 

 SABA Primorsko-goranske županije predložio je Dinka Tamaruta,što je i prijedlog te 
regije, 

Regija Sjeverozapadne Hrvatske: 

 ZUABA Koprivničko-križevačke županije predložila je Anicu Desnicu, 

 ZUABA Krapinsko-zagorske županije predložila je Anicu Desnicu, 

 ZUABA Bjelovarsko-bilogorske županije predložila je Anicu Desnicu, 

 ZUABA Varaždinske županije nije predložila kandidata, 

 UABA Međimurske županije predložila je Vladimira Kalšana, ali je naknadno odustala od 
tog prijedloga. 



Regija Slavonije,Baranje i zapadnog Srijema: 

 ZUABA Virovitičko-podravske županije predložila je za člana Predsjedništva Vladimira 
Jurića, 

 ZUABA Vukovarsko-srijemske županije predložila je Lazu Đokića, 

 UABA Beli Manastir i UABA Osijek s područja Osječko-baranjske županije predložile su 
Nikolu Opačića za člana Predsjedništva, 

 UABA Pakrac-Lipik i UABA Požega s područja Požeško-slavonske županije predložili su 
za člana Predsjedništva (i potpredsjednika) Lazu Đokića, 

 UABA Virovitica s područja Brodsko-posavske županije predložila je za člana 
Predsjedništva (i potpredsjednika) Lazu Đokića, 

Zagrebačka regija: 

 ZUABA Karlovačke županije predložila je Miroslava Delića, 

 ZUABA Sisačko-moslavačke županije predložila je Miroslava Delića, 

 ZUABA Zagrebačke županije i Grada Zagreba predložila je Viktora Gotovca. 

Na sastanku Koordinacije te regije predložen je Miroslav Delić. 

Predsjedništvo SABA RH, na temelju suglasnosti predsjednika Saveza na sjednici održanoj 
28. studenoga 2023. predložilo je sljedeće kandidate za članove Predsjedništva, a na 
temelju suglasnosti predsjednika Saveza i kao kandidate za potpredsjednike: 

Miroslava Delića, Anicu Desnicu, Lazu Đokića, Edu Jermana, Dinka Tamaruta i 

Vesnu Ugrinu. 

Kandidate za ostale članove Predsjedništva SABA RH, temeljem Statuta Saveza, 
predložile su sljedeće članice Saveza: 

 Savez antifašista Istarske županije: Romano Božac, član Predsjedništva, 

 SABA Primorsko-goranske županije: Darko Fanuko, član Predsjedništva, 

 Savez društava Josip Broz Tito Hrvatske: Jovan Vejnović, 

 Savez ratnih i vojnih invalida Hrvatske: Šime Mudrovčić, 

 Hrvatskih branitelja antifašista – BRANA: Dejan Glišić. 

Predsjedništvo SABA RH na sjednici održanoj 28. studenoga 2023. suglasilo se s 
predloženim kandidatima za članove Predsjedništva: 

Romano Božac, Darko Fanuko, Jovan Vejnović, Šime Mudrovčić i Dejan Glišić. 

Kandidate za članova Nadzornog odbora predložile su sljedeće članice SABA RH: 

 Savez antifašista Istarske županije: Boris Siljan, 

 ZUABA Karlovačke županije: Rade Kosanović, 

 SABA Primorsko-goranske županije: Radenko Vukušić, 

 ZUABA Splitsko-dalmatinske županije: Vesna Podlipec, 

 ZUABA Zagrebačke županije i Grada Zagreba: Ivana Posavec Krivec. 

Predsjedništvo SABA RH na sjednici održanoj 28. studenoga 2023. suglasilo se s 
predloženim kandidatima za članove Nadzornog odbora. 



Kandidata za likvidatora SABA RH predložili su:  

 ZUABA Zagrebačke županije i Grada Zagreba: Marin Korman, 

 SABA RH: Marin Korman. 

Predsjedništvo SABA RH na sjednici održanoj 28. studenoga 2023. suglasilo se s 
predloženim kandidatom za likvidatora SABA RH. 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je delegate na očitovanje o prijedlogu koje je 
iznijela predsjednica Kandidacijske komisije. 

Juraj Krstulović predložio je  da se u Predsjedništvo Saveza izabere još jedan član s 
područja Dalmacije kao promjenjiv član za županijske zajednice u Dalmaciji, navodeći da 
ZUABA Zadarske županije nije vjerodostojan član Saveza, a ZUABA Šibensko-kninske 
županije nije formalizirala svoje članstvo u Savezu. 

Predsjednik Radnog predsjedništva konstatirao je da taj prijedlog nije u skladu sa 
Statutom SABA RH. 

Franjo Habulin je na insistiranje Juraja Krstulovića da se prihvati njegov prijedlog predložio 
da se organiziraju razgovori o problemima u Dalmaciji, te da se u narednih godinu dana 
utvrde potrebne promjene u Statutu Saveza. 

Vladimir Kalšan konstatirao je da predstavnici UABA-e Međimurske županije nisu pozvani 
na sastanak Koordinacije članova Regije sjeverozapadne Hrvatske, te nisu imali priliku 
kandidirati svog predstavnika za potpredsjednika. 

Anica Desnica informirala je da su sve članice Koordinacije Sjeverozapadne Hrvatske 
dobile pisane obavijesti o kandidiranju, te da je na sastanku Koordinacije samo konstatirano 
koja je udruga/zajednica predložila svoje kandidate, a nije se opredijelila za određenog 
kandidata. 

Predsjednik Radnog predsjedništva predložio je da se o kandidatima glasa javno. 

Zaključak: Delegati Izborne skupštine jednoglasno su prihvatili javno 
glasanje za kandidate. 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je na glasanje za predsjednika SABA RH 
Franju Habulina. 

Zaključak: delegati su izabrali za predsjednika SABA RH Franju Habulina 
s 42 glasa za i jedan protiv. 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je na javno glasanje za članove 
Predsjedništva. 

Zaključak: delegati su izabrali za članove Predsjedništva SABA RH s 43 
glasa za, jednoglasno: Miroslava Delića, Anicu Desnicu, Lazu Đokića, Edu 
Jermana, Dinka Tamaruta, Vesnu Ugrinu, Romana Božac, Darka Fanuko, 
Jovana Vejnović, Šimu Mudrovčić i Dejana Glišić. 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je na javno glasanje za potpredsjednike. 



Zaključak: Na temelju suglasnosti predsjednika Saveza delegati su 
izabrali za potpredsjednike Miroslava Delića, Anicu Desnicu, Lazu Đokića, 
Edu Jermana, Dinka Tamaruta i Vesnu Ugrinu s 42 glasa za i jednim 
suzdržanim glasom  (Vladimir Jurić bio je suzdržan za izbor Laze Đokića 
za potpredsjednika). 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je na javno glasanje za članove Nadzornog 
odbora. 

Zaključak: delegati Izborne skupštine izabrali su jednoglasno članove 
Nadzornog odbora u sastavu: Boris Siljan, Rade Kosanović, Radenko 
Vukušić, Vesna Podlipec i Ivana Posavec Krivec. 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je na javno glasanje za likvidatora SABA RH. 

Zaključak: delegati Izborne skupštine izabrali su jednoglasno Marina 
Kormana za likvidatora SABA RH. 

Ad 10 

Predsjednik Radnog predsjedništva pozvao je delegate na Izbornoj Skupštini da se 
izjasne o Prijedlogu Programskih zadataka SABA RH za  mandatno razdoblje 2024 – 2028. 

Franjo Habulin zahvalio se na izboru za predsjednika Saveza, odnosno na podršci i 
povjerenju članica antifašističkih organizacija u Hrvatskoj. Predsjednik Saveza založio se za 
dosljedno ostvarivanje programa Skupštine i Predsjedništva, temeljem Programskih 
zadataka. Franjo Habulin posebno je istaknuo potrebu reafirmacije antifašističkih zasada 
putem kontinuirane edukacije i organiziranjem škola demokracije. Predsjednik Saveza 
založio se za nastavak suradnje sa SNV-om, Savezom Roma i Savezom židovskih općina 
Hrvatske, te srodnim udrugama. Franjo Habulin je posebno istaknuo potrebu i nastojanja za 
promjenu nastavnih programa u skladu s antifašističkim vrijednostima, te potrebu 
primjerenog odnosa prema spomeničkoj baštini NOB-a. 

Zvjezdana Grčević Ćurković založila se za primjereniju protokolarnu organizaciju sjednica 
skupština Saveza, što uključuje i razglas i govornicu. 

Juraj Krstulović čestitao je kandidatima na izboru za dužnosti u SABA RH. Istaknuo je da 
smo suočeni s novim okolnostima nakon raspada bivše zajedničke države Jugoslavije. 
Krstulović je istaknuo da se demokratske vrijednosti zlorabe, te da valja utvrditi načine 
ostvarivanja antifašističkih vrijednosti u aktualnim okolnostima. Krstulović je istaknuo da 
aktivnost Saveza valja temeljiti na antifašističkim temeljima preambule Ustava RH, na 
dosljednom ostvarivanju Deklaracije o antifašizmu Hrvatskoga sabora, te na odgoju i 
obrazovanju, odnosno na školskim kurikulima. 

Drago Mindoljević osvrnuo se na aktivnosti obnove Spomenika Majka domovine, te je 
istaknuo da je u nekoliko navrata molio predsjednika Franju Habulina da mu pomogne u 
organizaciji razgovora sa SNV-om i Savezom židovskih općina Hrvatske o obilježavanju 
stradalnika na putu za El Shat. Mindoljević je informirao da je zatražio i sastanak s 
ministricom kulture i medija radi obilježavanja stradanja izbjeglica u El Shat, te da se 
Spomenik Majka domovina utvrdi kao spomenik od nacionalnog značenja. Međutim, do sada 
nije ništa u tom pogledu učinjeno. 



Nikola Dobre se založio za dosljedno podsjećanje na zasade, stradanja i rezultate 
antifašističke borbe tijekom Drugog svjetskog rata. Istaknuo je da se ne provodi Deklaracija 
o antifašizmu Hrvatskoga sabora, kao i sustavna obnova spomeničke baštine NOB-a. Dobre 
je predložio da bi trebalo uz potporu Vlade RH pristupiti sustavnoj obnovi spomeničke 
baštine NOB-a te dosljedno provoditi sadržaj Ustava RH. 

Marija Kubišta istaknula je da same antifašističke udruge mogu znatno pridonijeti obnovi 
antifašističkih spomenika, navodeći da je UABA Daruvar obnovila na svom području 27 
spomenika NOB-a 

Lazo Đokić založio se dosljednu aktivnost antifašističkih udruga u lokalnim zajednicama, 
ponajprije na način suradnje i zajedničkih programa, a ne kritiziranjem i površnim ocjenama 
aktivnosti. 

Zaključak: Delegati Izborne skupštine jednoglasno su podržali Prijedlog 
Programskih zadataka SABA RH za  mandatno razdoblje 2024 – 2028, uz 
primjedbe delegata na Izbornoj skupštini. 

Ad 11 

Predsjednik Radnog predsjedništva otvorio je raspravu i usvajanje Prijedloga Programa 
rada SABA RH za 2024. i Prijedloga financijskog plana za 2024. 

Juraj Krstulović se založio za obilježavanje značajnih događaja, poput Prve Vlade Hrvatske 
i na nacionalnoj i na lokalnoj razini. Istaknuo je da, primjerice Vladimira Nazora valja 
povezivati i s AVNOJ-em i sa ZAVNOH-om. Krstulović je predložio da SABA RH bude 
suorganizatorom obilježavanja Bitke na Sutjesci, te da Dan ustanka u Srbu treba organizirati 
ili suorganizirati SABA RH. Krstulović je istaknuo primjedbu da se ne bi trebalo zaobilaziti 
obilježavanje stradanja partizana na Suhopolju ( brojni smrznuti borci). 

Zaključak: delegati Izborne skupštine jednoglasno su podržali Prijedlog 
Programa rada SABA RH za 2024. i Prijedlog financijskog plana za 2024, 
uz primjedbe delegata na Skupštini. 

Ad 12 

Predsjednik Radnog predsjedništva otvorio je raspravu i prihvaćanje Odluke o osnivanju 
Zaklade Vladimir Nazor. 

Zaključak: članovi Izborne skupštine bez rasprave jednoglasno su 
donijeli Odluku o osnivanju Zaklade Vladimir Nazor. 

Ad 13 

Predsjednik Radnog Predsjedništva otvorio je raspravu i prihvaćanje Pravilnika o 
aktivnostima potpredsjednika SABA RH. 

Zaključak: članovi Izborne skupštine bez rasprave jednoglasno su 
donijeli Pravilnik o aktivnostima potpredsjednika SABA RH. 

 



Ad 14 

Predsjednik Radnog predsjedništva otvorio je raspravu i prihvaćanje Deklaracije o 
poticanju imenovanja geografskih  toponima,ulica i trgova imenima antifašistkinja i 
antifašista. 

Zaključak: članovi Izborne skupštine bez rasprave jednoglasno su 
donijeli Deklaraciju o poticanju imenovanja geografskih  toponima,ulica i 
trgova imenima antifašistkinja i antifašista. 

Ad 15 

U sklopu točke Dnevnog reda Pitanja i prijedlozi Ada Damjanac je predložila da se sjednice 
Predsjedništva SABA RH održavaju i na području članica Saveza. 

Edo Jerman zahvalio je sudjelovanju delegata u radu Izborne skupštine i čestitao svima 
sretne  naredne blagdane. 

 

Sjednica je završila s radom u 14,30 sati. 

Zapisnik napisao: 

Miroslav Kirinčić 

 

Ovjerovitelji zapisnika: 

 

Viktor Gotovac 

 

 

Jovan Vejnović 

 

 

 

 

 
 
 
 


